
Zápis 
z 12. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti 
Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 
 
konaného dne 10. 5. 2022 od 15:00 hod. v Opatských sálech kláštera Broumov. 

 
Přítomni:  dle prezenční listiny 
 
Omluveni: Josef Dlabola, Ing. Ivo Muthsam, Ing. Richard Nádvorník, Mgr. Michal Vejprava, Mgr. 

Martin Hanousek, Blanka Čiháčková, Ing. Lucie Rovenská 
 
Přizváni a hosté:  Mgr. Martin Červíček, hejtman Královéhradeckého kraje 

Adam Valenta, člen Rady Královéhradeckého kraje 
Mgr. Ivana Kudrnáčová, vedoucí odboru regionálního rozvoje, grantů a dotací 
Ing. Lucie Rovenská, vedoucí oddělení regionálního rozvoje 
Mgr. Petr Kamenický, odbor regionálního rozvoje, grantů a dotací KHK 
Jan Školník, Agentura pro rozvoj Broumovska, Vzdělávací a kulturní centrum Broumov 
Mgr. Jana Žaludová, vedoucí Oddělení inovací, CIRI  
Ing. Ladislav Mlejnek, vedoucí Úseku RSK, CIRI 
Jitka Exnerová, DiS., vedoucí organizační složky Kultura a infocentrum, organizace 
kulturních akcí 
Kristýna Dyntarová, Strategická rada regionu Broumovsko 
 

Program: 
1) Úvod – usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, schválení 

ověřovatele zápisu. 
2) Aktuální informace – město Broumov. 
3) Aktuální stav prací HSOÚ Broumov. 
4) Vymezení hospodářsko-sociálně ohrožených oblastí Královéhradeckého kraje. 
5) Založení Královéhradeckého krajského inovačního centra. 
6) Různé. 
7) Závěr. 
 
K bodu 1. 
Úvod – usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, schválení 

ověřovatele zápisu. 

Jednání zahájil a řídil předseda Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti Zastupitelstva 

Královéhradeckého kraje PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. 

Pan předseda představil a přivítal nového člena Výboru pana Zdeňka Křičku a následně omluvil Ing. Lucii 

Rovenskou vedoucí oddělení regionálního rozvoje a také členy Výboru Josefa Dlabolu, Ing. Iva Muthsama, 

Ing. Richarda Nádvorníka, Mgr. Michala Vejpravu, Mgr. Martina Hanouska, Blanku Čiháčkovou.  

Dále pan předseda přivítal Mgr. Martina Červíčka, hejtmana Královéhradeckého kraje, Adama Valentu, člena 

Rady Královéhradeckého kraje, Mgr. Ivanu Kudrnáčovou, vedoucí odboru regionálního rozvoje, grantů a 

dotací a přizvané hosty a členy Výboru. 

Pozdní příchod avizovala Mgr. Jana Žaludová. 

Jelikož byla přítomna nadpoloviční většina členů Výboru (9 přítomných), byl Výbor pro hospodářský rozvoj a 

pracovní příležitosti shledán usnášeníschopný.  

Následně pan předseda představil program 12. jednání Výboru. 

Pan předseda následně požádal o spolupráci při ověřování zápisu. Na pozici ověřovatele zápisu se přihlásil 

pan Milan Brandejs. 

USNESENÍ VHRPP/12/10/2022   
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 



I. schvaluje 
1. program 12. jednání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti, 
2. přítomnost hostů, 
3. ověřovatele zápisu – Milan Brandejs. 
 
Hlasování: 
Pro: 9 Proti:    0 Zdržel se:     0 
 

K bodu 2. 
Aktuální informace – město Broumov. 

Pan předseda předal slovo panu starostovi Ing. Jaroslavu Bitnarovi, který předal slovo paní Jitce Exnerové, 

DiS., vedoucí organizační složky Kultura a infocentrum, organizace kulturních akcí, která následně 

představila aktivní a kulturní činnost na Broumovsku. Následně pan starosta představil město Broumov i 

Broumovsko z pohledu statutárního zástupce a aktivity spojené s územím Broumov. 

Pan předseda následně předal slovo panu Janu Školníkovi, který odprezentoval pohled na region z hlediska 

činnosti Agentury pro rozvoj Broumovska a zároveň příležitosti, které tato oblast nabízí.  

Poznámka: prezentace jsou přílohou zápisu.  

  

Diskuze: 
Mgr. Martin Červíček – sympatizuje s oblastí Broumovska. Vyjádřil podporu aktivit zmíněných v prezentaci 
pana Školníka. Vyjádřil svůj názor na situaci na Broumovsku. Region vnímá jako celek, každé místo má svá 
specifika. Výbor definoval 3 lokality jako HSOÚ. Díky studiím, dlouhodobým diskuzím, a to nejen v rámci 
Výboru, vyjadřujeme podporu těchto lokalit. Kompetence kraje jsou dopravní infrastruktura, sociální oblast, 
zdravotnictví, školství. Kraj prostřednictvím těchto oborů může oblast podporovat a vytvářet podmínky pro 
to, aby oblasti byly dobrým místem pro život. Pro Broumovsko konkrétně – sociální oblast (Domov pro 
seniory), dopravní infrastruktura (finance čerpané z česko-polských dotací), školství (v oblasti se nachází ZŠ, 
SŠ), zdravotnictví (stávající primární akutní péče, spádová Oblastní nemocnice Náchod a.s.). Za posledních 
5 let byla oblast Broumovska podpořena částkou cca 5 mld. Kč. Oblast si tuto podporu zaslouží. Ale je 
pragmatickou otázkou, co kraj může dělat, s jakými finančními prostředky pracuje a co je krajskou 
kompetencí. Kraj podporuje Broumov i v návaznosti na získání prestižního titulu Evropské hlavní město 
kultury 2028. Pan hejtman rovněž apeloval na propojování oblastí. Strategii představenou panem Školníkem 
chápe jako plán pro udělení titulu Evropské hlavní město kultury 2028. Otázka institucionálního řízení 
z Broumovska je zajímavá, ale ne v této době.  
Jan Školník – přesvědčení, že kromě toho, co se děje, jednotlivé dílčí projekty jsou skvělé a fungují. 
Signifikantní je, že místa, která mají problémy, přišla o spádovou roli, šlo o historické okresy. Diskutovala se 
politická otázka vzniku krajů namísto okresů. Otevřela se otázka vzniku pracovních míst krajských pracovníků 
na Broumovsku. 
Mgr. Martin Červíček – jako přednost spatřuje česko-polské příhraničí, hranice chápe jen jako pomyslnou 
čáru, začátkem by mohla být lepší železniční infrastruktura, a tím by došlo k propojení aglomerací. 
Královéhradecký kraj podepsal memorandum s Dolnoslezským vojvodstvím. Samospráva Broumova a 
Agentura pro rozvoj Broumovska jsou hybateli, kteří zásadně ovlivňují život na Broumovsku. Viz současná 
rekonstrukce silnice ve městě Broumov. 
Poznámka: proběhla diskuze o možnostech provedení oprav silnice v Broumově. 
Mgr. Martin Červíček – představil plánované zřízení Královéhradeckého krajského inovačního centra a 
představil osoby zodpovědné za vznik a vedení.  
Poznámka: v 16.30 hod. pan hejtman Mgr. Martin Červíček opustil jednání. 
Adam Valenta – v přípravné fázi je vypracování konceptu týkajícího se hodnocení částí HSOÚ v rámci kraje 
ve srovnání s pohledem celorepublikovým, ale i z pohledu místních lokálních POÚ. Tato koncepce bude 
následně zohledněna v rámci dotačních titulů KHK.  
Ing. Jaroslav Bitnar – kvitoval by, kdyby město Broumov nemuselo financovat to, co v jiných oblastech 
financuje KHK.   
Milan Brandejs – doplnil informaci o činnosti SDMB (Společnost pro destinační management Broumovska). 
Cestovní ruch má v Regionu Broumovsko výrazný hospodářský vliv a vzhledem k tomu, že je územně shodný 
s CHKO Broumovsko, je jeho význam umocněn omezeními, která ovlivňují rozvoj ostatních hospodářských 
odvětví. 
Poznámka: následovala diskuze k danému tématu. 



USNESENÍ VHRPP/12/11/2021    
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. bere na vědomí 
aktuální informace o městě Broumov a regionu Broumovska. 

Hlasování: 
Pro: 9 Proti:  0 Zdržel se:  0 

 
K bodu 3. 
Aktuální stav prací HSOÚ Broumov. 
Pan předseda přivítal Ing. Ladislava Mlejnka, vedoucího Úseku RSK, Agentury CIRI, který představil 
Broumovsko jako hospodářsky a sociálně ohrožené území v rámci SRR 21+ jako příležitost pro region. 
 
Poznámka: prezentace je přílohou zápisu.  
Poznámka: v 17.00 hod. Bc. Zdeněk Lhota opustil jednání, v 17.20 hod. pan Josef Hlávko opustil jednání. 
 
Diskuze: 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – studie se dokončuje, slouží pro potřeby MMR ČR, dokončena by měla být během 

několika měsíců. Následně se v rámci Výboru vrátíme k tomuto tématu a požádáme o seznámení se se studií 

a v návaznosti na to, bude již patrné, na co HSOÚ budou moci čerpat finanční dotace ze státních fondů ČR. 

Milan Brandejs – vznesl dotaz, zda se budou posuzovat jednotlivá území zvlášť. Jeden dotační titul napříč 

ČR nebude všem vyhovovat. Kvitoval by jednotlivý přístup.  

Ing. Ladislav Mlejnek – nejlepší by bylo, aby každý region měl svůj balík financí, který si vynaloží tam, kam 

je třeba. Uvidí se, jaký výsledek vzejde z pilotních studií. Jde o jeden ze vstupů, nejsou pokyny od MMR ČR, 

jak se se studií bude pracovat. Celkem bude 15 studií a cca 80 HSOÚ.  

 
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti odhlasoval: 
I. bere na vědomí 
informace týkající se aktuálního stavu prací HSOÚ Broumov, 
 
II. žádáme 
Agenturu CIRI o informace týkající se HSOÚ po zpracování studie pro MMR ČR. 
 
Hlasování: 
Pro: 7 Proti:  0 Zdržel se:  0 
 
Poznámka: Výbor nebyl usnášeníschopný.  
 
K bodu 4. 
Vymezení hospodářsko-sociálně ohrožených oblastí Královéhradeckého kraje. 
 
Pan předseda předal slovo Mgr. Petrovi Kamenickému, z odboru regionálního rozvoje, grantů a dotací KHK, 
který představil vymezení hospodářsko-sociálně ohrožených oblastí Královéhradeckého kraje. 
 
Poznámka: prezentace je přílohou zápisu.  
Poznámka: v 17.40 hod. Ing. Jan Kříž opustil jednání. 
 
Diskuze: 
Mgr. Ivana Kudrnáčová – jde o pohled i v souvislosti se zásadami regionálního rozvoje pro úroveň ORP, 
což vychází ze Strategie rozvoje KHK, s cílem nastavit územní dimenzi kraje. Jak již bylo řečeno Ing. 
Ladislavem Mlejnkem, něco se nastavuje na úrovni republiky, a my bychom chtěli využít tato získaná data 
k tomu, abychom nastavili územní dimenzi kraje, která by vypovídala, která oblast potřebuje konkrétní 
pomoc, sanaci či využijí nějakého jiného nástroje. Toto členění by mělo odrážet skutečnost pro jednotlivé 
konkrétní území. Podpora půjde pouze tam, kde je jí opravdu třeba, a půjde o konkrétní oblast podpory.  
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – některé oblasti, které jsou z vyššího celku jsou vnímané velmi pozitivně, tak na 
úrovni mikroregionu ORP jsou naopak velmi ohrožené. Vyšší územní členění je tedy zkreslující. Záměr kraje 
je pracovat s těmito daty z ORP a zvýhodnit ohrožené území v rámci dotačních titulů.  
Poznámka: následovala diskuze k danému tématu. 



Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti odhlasoval: 
I. bere na vědomí 
informace týkající se vymezení hospodářsko-sociálně ohrožených oblastí Královéhradeckého kraje. 
 
Hlasování: 
Pro: 6 Proti:  0 Zdržel se:  0 
 
Poznámka: Výbor nebyl usnášeníschopný.  
 
K bodu 5. 
Založení Královéhradeckého krajského inovačního centra. 

Pan předseda předal slovo Mgr. Janě Žaludové, vedoucí Oddělení inovací, z Agentury CIRI, která představila 
záměr a plánovaný způsob založení Královéhradeckého krajského inovačního centra (KIC).  
 
Poznámka: následovala diskuze k danému tématu. 
  
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti odhlasoval: 
I. bere na vědomí 
informace o aktivitách vedoucích k založení Královéhradeckého krajského inovačního centra, 
 
II. žádá 
o další informace v rámci příprav založení Královéhradeckého krajského inovačního centra.  
 
Hlasování: 
Pro: 6 Proti:  0 Zdržel se:  0  
 
Poznámka: Výbor nebyl usnášeníschopný.  
 
K bodu 6. 
Různé 
Pan předseda vyzval přítomné, zda mají k bodu nějaké návrhy. Bez připomínek. 
 
K bodu 5. 
Závěr 
Závěrem pan předseda uvedl, že na červnovém zasedání zástupci z UHK seznámí členy Výboru s výstupy 

z projektu Technologické agentury ČR, která řešila zaměstnanost a dopad fungování a existence průmyslové 

zóny Solnice – Kvasiny – Rychnov nad Kněžnou. 

Následně poděkoval panu starostovi Ing. Jaroslavu Bitnarovi za možnost uskutečnit jednání na území 

Broumova a všem zúčastněným za účast na 12. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní 

příležitosti, za jejich prezentace a příspěvky a vzhledem k tomu, že byly vyčerpány všechny body programu, 

v čase 18.15 hod. jednání ukončil. 

13. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti se uskuteční 23. 6. 2022, od 16.00 hod. 
v Hradci Králové. Přesné místo jednání bude upřesněno.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Milan Brandejs   PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. 
               ověřovatel zápisu          předseda výboru 

 

Zápis sepsala: Bc. Klára Stannerová, tajemnice   


